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Interpellation till  

kommunstyrelsens ordförande Ann-Marie Nilsson 

 

Om Försvarsmaktens skjutövningar i Vättern 

 
Vättern är en av nordens största dricksvattentäkter och Jönköpings kommuns nästan enda 
vattentäkt. Den förser redan nu flera hundra tusen människor med rent vatten och i framtiden 
kommer den att behöva utnyttjas av många fler. 
  
För en tid sedan fick Försvarsmakten tillstånd att kraftigt utöka sina skjutövningar i och ovanför 
Vättern: antalet skott utökades från 1 000 till 69 000 och det utfärdades tillstånd för raketer i 
fullskala. Dessutom utökades den årliga flygtiden. 
  
Förutom all ammunition som förorenar vattnet påverkas även fisken av sprängningarna. Försvarets 
materielverk har fått tillstånd att över Vättern provskjuta senaste utgåvan av granater. Dessa ska 
detonera strax ovan eller vid vattenytan.  
  
Vättern har en unik fiskfauna och flera arters lek- och reproduceringsplatser kommer direkt att 
beröras av provsprängningar, skjutövningarna och överflygningar. 
  
 
Med anledning av ovanstående vill jag fråga dig: 
  
1.      Anser du att det är lämpligt att använda kommunens vattentäkt, tillika nordens största, som 
skjut- och övningsfält för försvarsmakten? 
  
2.      Alla kommuner med Vättern som vattentäkt, utom Jönköping och Karlsborg, har 
överklagat. Varför har inte Jönköpings kommun gjort det?  

  

Bengt-Åke Berg 
Vänsterpartiet 
  

 

 

 


